
 

 

 

 

      

 

 

 

VERKEERSCOMMISSIE WACHTEBEKE 

Datum: 18 februari 2020 Locatie: Cultuurhuis (Creazaal) 

Functie / belangengroep 
 

Effectieve leden Plaatsvervangende leden 

Cultuurraad    

Ouderenadviesraad Jean Mussche  

Sportraad William Buysse  

Landbouworganisatie   

Middenstand Iris Fernandez  

Langelede School Machteld Bats  

Sint-Laurens (Dorp & Dr. J. 
Persynplein) 

Els De Ridder  

Anders   

CD&V   

Open VLD Annie De Bruyne  

N-VA Patrick Cools  

Geïnteresseerde inwoners Geert Degrieze 

Overige Tom Raveel (voorzitter), Peter Van Bambost (schepen 
Mobiliteit), Vicky Goossens (secretaris),  

Genodigd  

Verontschuldigd Mario De Witte (lokale politie), Lia Bastiaens 
(Geïnteresseerde inwoner), Guy Van Coppernolle 
(Geïnteresseerde inwoner), Ronny Droesbeke (CD&V), 
Rosita Remorie (Anders) 

Agenda 
1. Goedkeuren verslag 01/10/2019 
2. Zwaluwlaan: terugkoppeling herinrichtingsvoorstellen 
3. Omgeving Langeledeschool: stand van zaken 
4. Omgeving school Dorp/Dr. J. Persynplein: 

a. Aangeven schoolomgeving thv Dr. J. Persynplein (Fluo-potloodbord)? 
b. School Dorp: 

i. Kan er aan het begin van de toegangsweg een algemeen verbodsbord 
komen met onderbord over 50m(?) en leveranciers om de toegangsweg 
verkeersvrij te houden? 

ii. Mogen er witte voetjes geschilderd worden op het gangpad ter hoogte van 
het openbaar domein? 

iii. Kan het fluo-potlood ter hoogte van de pastorij één paal verder gehangen 
worden naar de kerk toe? 

Provincie Oost-Vlaanderen 
Gemeentebestuur Wachtebeke 

Technische Dienst 
Dorp 61 – 9185 Wachtebeke 



iv. Kan er een specifieke verlichting komen om het zebrapad beter te 
verlichten? 

5. Wegeniswerken: stand van zaken 
6. Varia 

Vergadering 
1. Goedkeuren verslag 01/10/2019.  

Het verslag van 01/10/2019 wordt goedgekeurd. Er zijn geen opmerkingen op het 
verslag.  
 

2. Zwaluwlaan: terugkoppeling herinrichtingsvoorstellen 
Voor het kruispunt Zwaluwlaan/Merelstraat werden enkele inrichtingsvoorstellen 
doorgestuurd aan de verkeerscommissie. Deze werden besproken op de 
verkeerscommissie van 01/10/2019.  
De verkeerscommissie was van mening dat er verschillende creatieve ideeën leven over 
dit kruispunt. Er werd geadviseerd om deze ontwerpen door een deskundige verder te 
laten nakijken. Schepen Van Bambost meldt dat er 50.000 euro budget voorzien is voor 
dit kruispunt. Eventueel kan dit worden aangevuld met subsidie voor ontharding. Tim 
Scheirs van Veneco heeft de voorstellen bekeken en op basis van deze voorstellen zelf 
een ruwe schets gemaakt (zie hieronder). 

 
Het voorstel wordt positief onthaald. Eventueel zou dit kunnen getest worden via een 
proefopstelling? 
Er zijn wel enkele opmerkingen: 
- De doorsteek voor fietsers (via Pottershoek): gaat dit niet zorgen voor spookrijden 

naar de Zwaluwlaan? 
- De aansluiting Merelstraat: het lijkt beter om de aansluiting Merelstraat nog rechter 

op het rondpunt aan te sluiten (om te verhinderen dat verkeer van de Merelstraat 
gaat spookrijden, richting Pottershoek) 

- Het lijkt aangewezen om er dan een echte rotonde van te maken (met 
voorrangsregels + blauwe ronde bord met pijlen). 

Advies aan het schepencollege: De verkeerscommissie onthaalt het voorstel positief. Het 
lijkt aangewezen om dit te testen via een proefopstelling.  
Enkele opmerkingen: 



- De doorsteek voor fietsers (via Pottershoek): gaat dit niet zorgen voor spookrijden 
naar de Zwaluwlaan? 

- De aansluiting Merelstraat: het lijkt beter om de aansluiting Merelstraat nog rechter 
op het rondpunt aan te sluiten (om te verhinderen dat verkeer van de Merelstraat 
gaat spookrijden, richting Pottershoek) 

- Het lijkt aangewezen om er dan een echte rotonde van te maken (met 
voorrangsregels + blauwe ronde bord met pijlen). 

 
3. Omgeving Langeledeschool: stand van zaken 

In samenspraak met Octopusplan vzw/Voetgangersbeweging werd er een project 
ingediend om de omgeving voor de Langeledeschool opnieuw in te richten (creëren van 
een poorteffect, met vertoefruimte aan de overkant, de dichtste parkeerplaatsen zouden 
dan verdwijnen). Ondertussen zijn er al 3 workshops geweest (twee met ouders, 
leerkrachten, buurtbewoners en één met de leerlingen van het 5de en 6de leerjaar). 
Voor de school opteert men voor een herinrichting: 

 
Verder worden nog een aantal andere aanpassingen voorgesteld: 
- Weghalen hinderlijke houtverbinding oversteekplaats 
- Verruimen bocht voor auto’s aan de brug (d.m.v. doortrekken paaltjes fietspad). 
- Zone 30 uitbreiden (tot aan de bocht Cornilstraat) 
- Oversteekplaats fietsers in de bocht (Cornilstraat)beter accentueren 
- Zone 50 aan de overkant van de Langelede (Oostkant): in de ruime omgeving van de 

Bosstraat. Het zicht, komende van de brug wordt verhinderd door een bomenrij.  
- Fietsstraat: het deel Langelede tussen Kleistraat en Akkerstraat wordt ingericht als 

fietsstraat.  
De vraag wordt gesteld waarom het deel van de Langelede (voor de school: tussen 
Kleistraat en Cornilstraat, tot aan de bocht) dan ook niet wordt ingericht als fietsstraat. 
En het huidige fietspad inrichten als voetpad? Er is dan ook geen fietsoversteek nodig. 
Op deze manier loopt het beeld door aan de Westkant? 
Is de mindervalidenparkeerplaats nog nodig? Op heden niet, maar dit kan in de 
toekomst wel nodig zijn. 
Misschien kan er ook wel meer een soort poorteffect gecreëerd worden. Op deze manier 
wordt doorgaand verkeer verwittigd dat ze zich in een schoolomgeving bevinden. 
Het is de bedoeling om deze voorstellen nu terug te koppelen met de betrokken actoren.  
In de periode april-juni zou een testperiode kunnen voorgesteld worden. Een evaluatie is 
voorzien voor mei-juni. 



Advies aan het schepencollege: De vraag wordt gesteld waarom het deel van de 
Langelede (voor de school: tussen Kleistraat en Cornilstraat, tot aan de bocht) dan ook 
niet wordt ingericht als fietsstraat. En het huidige fietspad inrichten als voetpad? Er is 
dan ook geen fietsoversteek nodig. Op deze manier loopt het beeld door aan de 
Westkant? Misschien kan er ook wel meer een soort poorteffect gecreëerd worden. Op 
deze manier wordt doorgaand verkeer verwittigd dat ze zich in een schoolomgeving 
bevinden. Er wordt verder opgemerkt dat men moet rekening houden met het 
onderhoud na uitvoering van dit project. 

 
4. Omgeving school Dorp/dr.J. Persynplein: 

a. Aangeven schoolomgeving thv Dr. J. Persynplein (Fluo-potloodbord). 
De school vraagt om een fluo-potloodbord op te hangen thv de inrit Dr. J. 
Persynplein. Dit is echter nog vrij ver van de school. Het lijkt aangeraden om een 
bord te plaatsen dichter naar de school (op een verlichtingspaal?). 

Advies aan het schepencollege: De verkeerscommissie staat positief tov de plaatsing 
van een extra fluobord. Maar dan wel meer in de richting van de school. 

b. School Dorp:  
i. Kan er aan het begin van de toegangsweg een algemeen verbodsbord 

komen met onderbord over 50 m (?) en leveranciers om de 
toegangsweg verkeervrij te houden? 
Dit betreft de ingang van de school aan de kerk. Voorbij deze inrit is er is nog 
een private parkeerplaats voor ouders die hun kinderen ophalen in de 
kinderkribbe. Leerkrachten nemen een andere ingang naar de parkeerplaats. 
Het probleem stelt zich dat sommige ouders de kinderen echt tot aan de ingang 
willen afzetten.  
Het is echter niet toegestaan om een verbodsbord op openbaar domein te 
plaatsen voor een private parking. Het zou beter zijn moest de school zelf een 
bareel plaatsen (met badge?) op hun privaat terrein. 

Advies aan het schepencollege: Het lijkt aangewezen dat de school zelf zorgt voor 
een bareel/verbodsbord op eigen terrein. 

ii. Mogen er witte voetjes geschilderd worden op het gangpad ter hoogte 
van het openbaar domein? 
Witte signalisatie wordt voorbehouden voor officiële markering. Er wordt 
voorgesteld om de voetjes op openbaar domein in verschillende kleuren te 
schilderen.  

Advies aan het schepencollege: De verkeerscommissie staat positief tov de 
plaatsing van voetjes op het wandelpad, maar dan niet in een witte kleur.  

iii. Kan het fluo-potloodbord ter hoogte van de pastorij één paal verder 
gehangen worden naar de kerk toe? 
Momenteel is dit bord inderdaad niet echt zichtbaar (hangt meestal achter de 
geparkeerde auto’s). Het lijkt inderdaad aangewezen om dit bord één paal op te 
schuiven. Het mag echter ook het verkeer niet afleiden. 

Advies aan het schepencollege: De verkeerscommissie staat positief tov de 
verplaatsing van dit bord. 

iv. Kan er een specifieke verlichting komen om het zebrapad beter te 
verlichten? 
Er is in deze omgeving één zebrapad. De andere zebrapaden liggen op geruime 
afstand. Als er een accentverlichting wordt geplaatst, moet dit echt 1 locatie 
accentueren, dus dit moet een andere kleur zijn dan de verlichting ernaast. Dit 
moet meegenomen worden in de aanvraag. 

Advies aan het schepencollege: De verkeerscommissie staat positief tov de 
plaatsing van deze paal. 

 
5. Update wegeniswerken 

Fietspad Kloosterbos 
Dit project is in uitvoering. Het fietspad doorheen het bos is al aangelegd. Momenteel 
worden de kruispunten afgewerkt. Ter hoogte van de aansluiting Walderdonk wordt er 
wel nog gekeken naar een veilige aansluiting op de bestaande toestand.  



Aan de kant Spoorwegstraat moet nog gekeken worden naar de zichtbaarheid (haag op 
het kruispunt). 
Dorpskernherinrichting 
De nutswerken zijn gestart op 17 februari 2020.  
Fase 1: Meersstraat (tussen Dorp en Overledebrug) 
Duurtijd: 86 werkdagen (van 17/02/2020 tot ± 24/06/2020 zonder weerverlet). 

o Omleiding autoverkeer via N70/R4 
o Omleiding fietsers via Jaagpad aan Overledebrug tot op het Dorp 

Fase 2: eenrichtingsverkeer in Dorp (richting Sint-Kruis-Winkel), de Meersstraat blijft 
afgesloten. Eveneens worden de Godshuisstraat, Smisstraat en Molenhoek afgesloten. 
Duurtijd: 65 werkdagen (van ± 24/06/2020 tot ± 16/10/2020 zonder weerverlet) 
Lokale omleiding hiervoor is Merelstraat, Groenstraat, Walderdonk, Stationsstraat en 
Axelvaardeken 
Omleiding fietsers via Kerkstraat en Walderdonk 
Fase 3: eenrichtingsverkeer in Dorp (richting Moerbeke). Eveneens zullen de 
Stationsstraat en de Smishoek afgesloten worden. 
Duurtijd: 67 werkdagen (van ± 16/10/2020 tot ± 05/02/2021 zonder weerverlet) 
Lokale omleiding hiervoor is Axelvaardeken, Stationsstraat, Melkerijstraat, Walderdonk, 
Groenstraat en Merelstraat. 
Waar er gewerkt wordt voor huizen, zullen er rijplaten voor de oprit en een loopbrugje 
voor de voordeur voorzien worden. 
Ramonshoek 
De grotere riolerings- en wegeniswerken zijn afgelopen, maar daar is de aannemer nog 
bezig met de afwerking (+ groenaanleg). Wordt verder opgevolgd. 

 
6. Varia 

Toegevoegd agend apunt op de GR 30/01/2020: verzoek van de CD&V-fractie: 
beperking vrachtverkeer in het Dorp  
Volledige vraag van de fractie: ‘Het vrachtverkeer doorheen het dorpscentrum van 

Wachtebeke blijft een doorn in het oog en een kwelpunt van velen, niet in het minst van 

de schoolgaande jeugd en hun ouders die hen veilig naar school trachten te brengen – 

het liefst met de fiets. Zwaar verkeer zoals vrachtverkeer reduceert de veiligheid van de 

kinderen ontegensprekelijk. We willen daarom verzoeken om – net zoals gebeurt in vele 

andere gemeentes – het dorpsgedeelte waarover de gemeente Wachtebeke bevoegdheid 

heeft (gemeentewegen) vrachtwagenvrij te maken op schooldagen tussen 8u en 8u30 en 

tussen 15u en 16u. De gemeenteraad heeft conform het Gemeentewegendecreet van 3 

mei 2019 de beslissingsbevoegdheid omtrent dergelijke zaken’. 
De verkeerscommissie is het doel van deze vraag alvast genegen. Maar heeft 
daaromtrent enkele vragen: 

- Kan dit gehandhaafd worden? Want daar valt of staat dit mee. 
- Zijn er voorbeelden van andere gemeenten waar dit werkt. 
- Moeten er dan ‘wachthavens’ gecreëerd worden? 
- Wordt het probleem dan niet verlegd?  
- Is dit dan uitzonderlijk plaatselijk verkeer (want dan mist het zijn doel). 
- Zijn de voorgestelde uren voldoende? 
- Wat met landbouwverkeer? Want de huidige landbouwvoertuigen zijn minstens 3 

meter breed, een vrachtwagen is 2,5 meter breed. 
- Misschien kan dit met camera’s geregistreerd worden? Het creëren van een 

vrachtwagensluis? 
Concreet vraagt de verkeerscommissie zich af of dit praktisch realiseerbaar is.  

Advies aan het schepencollege: De verkeerscommissie is het doel van deze vraag 
alvast genegen. Maar heeft daaromtrent enkele vragen: 
- Kan dit gehandhaafd worden? Want daar valt of staat dit mee. 
- Zijn er voorbeelden van andere gemeenten waar dit werkt. 
- Moeten er dan ‘wachthavens’ gecreëerd worden? 
- Wordt het probleem dan niet verlegd?  
- Is dit dan uitzonderlijk plaatselijk verkeer (want dan mist het zijn doel). 
- Zijn de voorgestelde uren voldoende? 
- Wat met landbouwverkeer? Want de huidige landbouwvoertuigen zijn minstens 3 

meter breed, een vrachtwagen is 2,5 meter breed. 



- Misschien kan dit met camera’s geregistreerd worden? Het creëren van een 
vrachtwagensluis? 

Concreet vraagt de verkeerscommissie zich af of dit praktisch realiseerbaar is. 
Wanneer dit wordt ingevoerd, is het belangrijk dat dit ook wordt opgevolgd.  

 
De volgende verkeerscommissie gaat door op 9 juni 2020 om 19u30 in de Krekenlandgalerij 
(Cultuurhuis).  
 


